
Fra: Borgmesteren for BUF

Til: Blågård Skole

Emne: SV: Læseklasserækken på blårgårdskole

Dato: 27. september 2021 13:08:25

Kære skolebestyrelse på Blågård Skole

Tak for jeres henvendelse vedrørende manglende høring i forhold til punkt 4: Rammeplan for

omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. ordblindeområde) på Børne- og

Ungdomsudvalgets møde den 22. september 2021.

Intentionen med sagen er at få et mandat fra Børne- og Ungdomsudvalget til en rammeplan for

det videre arbejde med omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. ordblindeområdet)

med henblik på en endelig beslutning i begyndelsen af 2022. Omorganiseringen skal bidrage til at

forbedre kvaliteten af kommunens læse- og skriveindsats (inkl. ordblindeområdet) og give alle

elever med læse- og skrivevanskeligheder (inkl. ordblinde elever) lige deltagelsesmuligheder. Der

vil i arbejdet med rammeplanen ske inddragelse af forældre til nuværende elever i

læseklasserækkerne, medarbejdere i læseklasserækkerne, forældreorganisationer,

skolebestyrelser m.fl.

Forvaltningen valgte i forlængelse af jeres og henvendelser fra andre forældre om manglende

inddragelse at trække sagen, og den forventes behandlet på et senere tidspunkt. Jeg har fået at

vide, at direktør Gitte Lohse deltager på jeres bestyrelsesmøde i aften, og I her skal drøfte den

videre proces for inddragelse m.v.

Tak for I tog jer tid til at skrive til mig.
Venlig hilsen
Jesper Christensen
Børne- og ungdomsborgmester
_____________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE

Børne- og Ungdomsforvaltningen
Københavns Rådhus
1599 København V
Telefon +45 33 66 20 00
E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

Fra: Blågård Skole <skolebestyrelsen.blaagaard@gmail.com> 

Sendt: 20. september 2021 10:48

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen)

<Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen)

<Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen)

<Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-

Kristian_Lutken@kk.dk>; Jes Vissing Tiedemann (Borgerrepræsentationen)

<Jes_Vissing_Tiedemann@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Klaus

Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen

(Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge

(Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko Grünfeld (Borgerrepræsentationen)

<Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen)

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>

Emne: Læseklasserækken på blårgårdskole

Kære Børne og ungdomsudvalg

Vi er blevet opmærksom på, at I onsdag d. 22. september 2021, har følgende punkt på

dagsordenen : 4. Rammeplan for omorganisering af læse- og skrive indsatsen (inkl.

ordblindeområdet) (2021-0131403).



Vi er skolebestyrelsen på Blågårds skole, og vi er ikke blevet hørt i forhold til ovenstående

punkt. Vi vil derfor bede jer om, at udsætte punktet så vi som skolebestyrelse har mulighed for

at udarbejde et høringssvar til jer, da vi ønsker at blive hørt i forbindelse med en så stor

ændring af ordblinde indsatsen i Københavns kommune og ikke mindst de konsekvenser, som

det vil have for vores elever i læseklasserækken.

Vi gør også opmærksom på, at der i folkeskoleloven står:'

§ 40.

Stk. 2. Kommunalbestyrelsen fastlægger mål og rammer for skolernes virksomhed. Beslutning
om følgende træffes af kommunalbestyrelsen på et møde:
2) Skolestrukturen, herunder antallet af skoler og hver enkelt skoles omfang med hensyn til
klassetrin, specialundervisning og specialpædagogisk bistand efter § 3, stk. 2, og § 4, stk. 2,
undervisning i fritiden efter § 3, stk. 6, og skolefritidsordning efter § 3, stk. 7. Beslutningerne
træffes efter indhentet udtalelse fra skolebestyrelserne ved de berørte skoler.

Med venlig hilsen

Skolebestyrelsen på Blågårdskole



Fra:

Til:

Emne:

Dato:

Borgmesteren for BUF

XXXXXXXXXX
SV: Punkt på BUU på onsdag om bl. a. afvikling af læseklasserækken 
27. september 2021 13:15:09

Kære XXXXX
Tak for din henvendelse vedrørende manglende høring i forhold til punkt 4: Rammeplan for 
omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. ordblindeområde) på Børne- og 
Ungdomsudvalgets møde den 22. september 2021.

Intentionen med sagen er at få et mandat fra Børne- og Ungdomsudvalget til en rammeplan for 
det videre arbejde med omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. ordblindeområdet) 
med henblik på en endelig beslutning i begyndelsen af 2022. Omorganiseringen skal bidrage til at 
forbedre kvaliteten af kommunens læse- og skriveindsats (inkl. ordblindeområdet) og give alle 
elever med læse- og skrivevanskeligheder (inkl. ordblinde elever) lige deltagelsesmuligheder. Der 
vil i arbejdet med rammeplanen ske inddragelse af forældre til nuværende elever i 
læseklasserækkerne, medarbejdere i læseklasserækkerne, forældreorganisationer, 
skolebestyrelser m.fl.

Forvaltningen valgte i forlængelse af din og henvendelser fra forældre om manglende 
inddragelse at trække sagen, og den forventes behandlet på et senere tidspunkt. Forvaltningen 
vil, som følge af henvendelserne, gå i dialog med skolebestyrelserne på Lykkebo og Blågård Skole 
om den videre proces. Herunder også om økonomien for det er sandt, at læseklasserækkerne 
udgør en stor del af skolens økonomi, men blot til din orientering er der tale om 18 % af skolens 
økonomi ekskl. KKFO.

Tak for du tog dig tid til at skrive til mig.
Venlig hilsen
Jesper Christensen
Børne- og ungdomsborgmester
_____________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE

Børne- og Ungdomsforvaltningen
Københavns Rådhus
1599 København V
Telefon +45 33 66 20 00
E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sendt: 19. september 2021 21:53

Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Gorm Gunnarsen

(Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) 
<Klaus_Mygind@kk.dk>

Emne: Punkt på BUU på onsdag om bl. a. afvikling af læseklasserækken

Hej Jesper, Klaus og Gorm

Fredag hørte jeg ret tilfældigt, at I skal diskutere et ret omfattende forslag om strukturen på 
læse-skrivevanskeligheder og dysleksi på onsdag.

Jeg er XXXXXX på Blågård Skole, så jeg var overrasket over ikke at have hørt noget. Jeg spurgte 

min afdelingsleder for læseklasserækken, XXXXXX. Jeg spurgte skoleleder XXXXX og XXXXX fra 
skolebestyrelsens formandsskab, men de var alle lige så overraskede som mig.

Forslaget er omfattende. Der ting jeg personligt, jeg har arbejdet med ordblinde i 25 år, er glad 
for. Og så er der andre dele, som forundrer mig. Mer end noget andet, at brugernes eventuelle 
oplevelser ikke er hørt.

Men det er ikke derfor jeg skriver.

Jeg skriver, fordi jeg virkelig synes, det er her er en skidt kommunikation for de ansatte på 
skolen. Læseklassen udgør omkring 25% af skolens økonomi og dermed også omkring hver 4.
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stilling. Det er en plan ove en årrække, så hvorfor tage os med bukserne nede på den måde?

Jeg skriver til jer 3, fordi det falder mig naturligt, og fordi jeg tænker at vi deler den 
grundopfattelse, at dette også er en arbejdsplads med ansatte, og hvad dertil hører af veje for 
kommunikation.

VH

XXXXX
XXXXX Blågård Skole
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Fra:

Til:

Emne:

Dato:

Borgmesteren for BUF 
XXXXXXXXXXXXXXXXXX
SV: ønsker at blive hørt. 27. 
september 2021 13:30:05

Kære XXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Tak for din henvendelse vedrørende manglende høring i forhold til punkt 4: Rammeplan for 
omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. ordblindeområde) på Børne- og 
Ungdomsudvalgets møde den 22. september 2021.

Intentionen med sagen er at få et mandat fra Børne- og Ungdomsudvalget til en rammeplan for 
det videre arbejde med omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. ordblindeområdet) 
med henblik på en endelig beslutning i begyndelsen af 2022. Omorganiseringen skal bidrage til at 
forbedre kvaliteten af kommunens læse- og skriveindsats (inkl. ordblindeområdet) og give alle 
elever med læse- og skrivevanskeligheder (inkl. ordblinde elever) lige deltagelsesmuligheder. Der 
vil i arbejdet med rammeplanen ske inddragelse af forældre til nuværende elever i 
læseklasserækkerne, medarbejdere i læseklasserækkerne, forældreorganisationer, 
skolebestyrelser m.fl.

Forvaltningen valgte i forlængelse af din og henvendelser fra andre forældre om manglende 
inddragelse at trække sagen, og den forventes behandlet på et senere tidspunkt. Forvaltningen 
vil, som følge af henvendelserne fra forældre, gå i dialog med skolebestyrelserne på Lykkebo og 
Blågård Skole om den videre proces.

Tak for at du tog dig tid til at skrive til mig.
Venlig hilsen
Jesper Christensen
Børne- og ungdomsborgmester
_____________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE

Børne- og Ungdomsforvaltningen
Københavns Rådhus
1599 København V
Telefon +45 33 66 20 00
E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sendt: 19. september 2021 21:52

Til: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Emne: ønsker at blive hørt.

Kære Børne og ungdomsudvalg

jeg er blevet opmærksom på, at I onsdag d. 22. september 2021, har følgende punkt på 
dagsordenen : 4. Rammeplan for omorganisering af læse- og skriveindsatsen (inkl. 
ordblindeområdet) (2021-0131403).

Vi er forældre til et barn i læseklasserækkerne på Blågårds skole, og vi er ikke blevet hørt i 
forhold til ovenstående punkt. Vi vil derfor bede jer om, at udsætte punktet så vi som forældre 
har mulighed for at udarbejde et hørringssvar til jer, da vi ønsker at blive hørt i forbindelse 
med en så stor ændring af ordblindeindsatsen i Københavns kommune.

Med venlig hilsen

XXXXXXXXXXXXXXXXX
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